
1 

 

Protokół nr XI/25  
z XI Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego, która odbyła się w dniu 24 kwietnia 2025 roku 

w siedzibie Zespołu Szkół Nr 1 w Żyrardowie 

 
PUNKT 1.  
Otwarcie Sesji. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska otworzyła obrady 
o godzinie 1307 i powitała przybyłych gości. Lista obecnych na sesji jest zał. nr 1 do protokołu. 

 
PUNKT 2.  
Stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska stwierdziła, że 
w posiedzeniu uczestniczy 18 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Lista obecności Radnych jest zał. nr 2 
do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poinformowała, że 
przebieg obrad jest rejestrowany w zapisie dźwiękowym i wizyjnym oraz prowadzona jest 
transmisja na żywo. W związku z nagrywaniem i transmitowaniem on-line przebiegu obrad 
sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego informuje, że przed wejściem do sali obrad wyłożona jest 
klauzula informacyjna w zakresie przepisów rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 
Unii Europejskiej 2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych  
w związku z przetwarzaniem danych osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich 
danych. Pana/Pani dane osobowe (wizerunek i głos) przetwarzamy w celu wypełnienia 
obowiązku prawnego ciążącego na administratorze zgodnie z (art. 6 ust. 1 lit. c RODO), który 
jest określony przepisami art. 15 ust. 1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 
powiatowym obowiązek transmitowania i utrwalania obrad rady powiatu za pomocą 
urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz określony przepisami art. 18 i 19 ustawy z  dnia  
6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej obowiązek jawności działania 
organów Powiatu. Poinformowała, że udział w sesji i zgłoszenie się do głosu podczas sesji jest 
równoznaczne z wyrażeniem zgody na przetwarzanie i upublicznienie danych osobowych  
w postaci: imienia, nazwiska, nazwy reprezentowanej organizacji, adresu mailowego i/lub 
numeru telefonu, wizerunku i treści wypowiedzi na podstawie przepisów prawa w celu 
udokumentowania przebiegu obrad sesji 
 

PUNKT 3.  
Przedstawienie porządku obrad. 
 
Radni otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie Sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 
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5. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Żyrardowie wraz  
z informacją o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu 
Żyrardowskiego za 2024 rok. 

6. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Powiatu Żyrardowskiego  
z Organizacjami Pozarządowymi w roku 2024. 

7. Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady Powiatu Żyrardowskiego za 2024 
rok. 

8. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie powierzenia Gminie 
Miasta Radomia realizacji zadania publicznego z obszaru pomocy społecznej. 

9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie dopuszczenia możliwości 
składania wniosku o przyjęcie do publicznej szkoły ponadpodstawowej do więcej niż 
trzech wybranych publicznych szkół. 

10. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zasad i trybu 
przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu Żyrardowskiego. 

11. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie wyrażenia zgody na 
obciążenie nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu 
Żyrardowskiego  
na rok 2025. 

13. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Żyrardowie. 

15. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej 
skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 

16. Informacja o pracy Zarządu. 
17. Sprawy różne. 
18. Zakończenie obrad. 

 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
porządek obrad. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 18 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof 
Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Dariusz Mitrowski, 
Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, 
Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, 
Błażej Zawadzki), 1 „nieobecni” (Krzysztof Rdest) przyjęła porządek obrad. 
 
PUNKT 4.  
Przyjęcie protokołu z X Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska zapytała, czy Radni 
zgłaszają uwagi do protokołu z X Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego.  
 
W związku z brakiem uwag Rada Powiatu Żyrardowskiego 17 głosami „za” (Jacek Czubak, 
Krzysztof Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Dariusz 
Mitrowski, Bożena Moskal, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa 
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Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 
Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 1 „wstrzymuję się” (Zdzisław Banasiak), 1 „nieobecni” 
(Krzysztof Rdest) przyjęła protokół z X Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 
 
PUNKT 5.  
Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Żyrardowie wraz z informacją  
o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Żyrardowskiego za 
2024 rok. 
 
Komendant Komendy Powiatowej Policji mł. insp. Marek Jabłoński przedstawił 
sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Żyrardowie wraz z informacją  
o stanie porządku i bezpieczeństwa publicznego na terenie Powiatu Żyrardowskiego za 2024 
rok zgodnie z zał. nr 3 do protokołu. 
 
Członek Zarządu Beata Sznajder zwróciła się z pytaniem dotyczącym cyberprzestępczości. 
Chciała uzyskać informacje, czy takie przestępstwa w ogóle występują, czy wpływają 
zgłoszenia w tej sprawie, czy odpowiednie służby się nimi zajmują oraz ile takich zgłoszeń 
jest rejestrowanych. Poprosiła o ogólne omówienie tematu cyberprzestępczości. 
 
Komendant Komendy Powiatowej Policji mł. insp. Marek Jabłoński potwierdził, że 
cyberprzestępstwa rzeczywiście występują. Wyjaśnił, że w zależności od wagi danego 
postępowania, sprawy tego typu są prowadzone przez jednostkę policji w Żyrardowie lub 
przekazywane do Centralnego Biura Zwalczania Cyberprzestępczości, działającego przy 
Komendzie Wojewódzkiej Policji. Podkreślił, że biuro to dysponuje znacznie większymi 
możliwościami oraz specjalistami z odpowiednich dziedzin, co przekłada się na większą 
skuteczność działań. Komendant zaznaczył, że miejscowi policjanci uczestniczą w tego 
rodzaju sprawach, wspierają działania oraz podejmują pierwsze czynności, gdy mieszkaniec 
zgłosi się do jednostki w Żyrardowie. W zależności od charakteru sprawy, podejmowana jest 
decyzja o ewentualnym przekazaniu postępowania do wyspecjalizowanego biura. 
Doprecyzowując, Komendant wyjaśnił, że jeżeli chodzi o szeroko pojęte oszustwa 
internetowe, to tego rodzaju przestępstwa prowadzi jednostka powiatowa. Wskazał, że 
rocznie rejestrowanych jest około 400–500 takich zdarzeń, a zgłoszenia tego typu pojawiają 
się niemal każdego dnia. Dodał, że po przestępstwach pospolitych są to jedne z najczęściej 
zgłaszanych przypadków przez mieszkańców. 
 
Radny Zbigniew Rokicki zwrócił się do Komendanta w tej samej sprawie, dotyczącej 
cyberprzestępczości. Zaznaczył, że chciałby doprecyzować kwestię rozróżnienia wykroczeń  
i przestępstw. Podał przykład sytuacji, w której ktoś został oszukany w internecie na kwotę 
200 złotych. Zapytał, czy mimo niewielkiej kwoty zgłoszenie takiego incydentu ma sens i czy 
może przyczynić się do wykrycia sprawcy, który na podobnych oszustwach w skali kraju 
mógłby osiągać znaczne zyski, nawet rzędu miliona złotych. Radny chciał się dowiedzieć, czy 
warto zgłaszać takie przypadki, aby pomóc policji w ujęciu sprawcy. 
 
Komendant Komendy Powiatowej Policji mł. insp. Marek Jabłoński odpowiedział na 
pytanie radnego Zbigniewa Rokickiego, potwierdzając, że każde zgłoszenie dotyczące 
oszustwa, niezależnie od wartości poniesionej straty, ma znaczenie i powinno być kierowane 
do policji. Podkreślił, że zarówno oszustwa na kwotę 50 złotych, jak i te na milion złotych są 
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traktowane jako przestępstwa. Komendant zapewnił, że działania podejmowane przez 
policję często przynoszą efekt, a sprawcy takich przestępstw są ustalani. Zaznaczył, że 
oszustwa internetowe nie są przypadkami jednostkowymi – dotyczą wielu osób i są 
prowadzone przez różne jednostki w kraju. Dzięki współpracy i wymianie informacji, m.in. 
dotyczących sposobu działania sprawców, używanych przez nich nicków, adresów e-mail, 
numerów kont bankowych czy telefonów, możliwe jest skuteczniejsze ustalanie tożsamości 
oszustów. W związku z tym Komendant podkreślił, że warto i należy zgłaszać każde tego typu 
zdarzenie. 
 
Radny Jerzy Naziębło zabierając głos, wyraził swoje uznanie dla pracy Policji, jednak podzielił 
się również swoimi obawami. Zauważył, że od wielu lat nie zdarzyło mu się usłyszeć od 
komendanta, że nie ma problemu wakatów w Policji. Wyraził zdziwienie, że ten problem 
utrzymuje się tak długo i wydaje się niezmienny, mimo znacznego wsparcia finansowego, 
jakie samorząd udziela Policji – wspomniał o kwocie 500 tys. złotych. Radny dopytywał, 
dlaczego Komenda Wojewódzka nie wspiera w wystarczającym stopniu takich jednostek jak 
Komenda Powiatowa w Żyrardowie. Zasugerował, że być może są ku temu jakieś powody 
wynikające z wewnętrznej polityki kadrowej, o których komendant mógłby, jeśli to możliwe, 
powiedzieć więcej. W drugiej części swojej wypowiedzi radny poruszył temat wykroczeń 
drogowych, a konkretnie rosnącej liczby niebezpiecznych i uciążliwych zachowań 
motocyklistów – m.in. wyścigów, jazdy na jednym kole czy nadmiernego hałasu. Zapytał, czy 
Policja dysponuje skutecznymi narzędziami do reagowania na tego typu sytuacje i czy 
możliwe jest ich ograniczenie. 
 
Komendant Komendy Powiatowej Policji mł. insp. Marek Jabłoński odpowiadając na 
pytanie radnego, wyjaśnił, że problem wakatów w Policji dotyczy w szczególności trzech 
jednostek garnizonu mazowieckiego: Żyrardowa, Sochaczewa i Grójca. Jako główną 
przyczynę wskazał bliskość Warszawy, która – dzięki dodatkom stołecznym i atrakcyjniejszym 
warunkom finansowym – przyciąga funkcjonariuszy, również tych mieszkających w 
Żyrardowie. Komendant zaznaczył, że policjanci, mimo iż pochodzą z tego terenu, wolą 
dojeżdżać do Warszawy, gdzie mogą zarobić nawet o 1000–1500 zł więcej. Podkreślił, że 
Policja działa w oparciu o ustawę i nie ma możliwości przymusowego skierowania 
funkcjonariusza do służby w konkretnej jednostce, jeśli ten nie wyrazi na to zgody. Dodał, że 
problem ten był omawiany z Komendą Wojewódzką, jednak osoby aplikujące do służby nie 
chcą pełnić jej w Żyrardowie. Wsparcie zapewniane jest m.in. przez okresowe delegowanie 
oddziałów prewencji, ale są to rozwiązania tymczasowe. W odpowiedzi na drugie pytanie 
radnego, dotyczące motocyklistów, wyścigów i głośnych pojazdów, Komendant zapewnił, że 
Policja monitoruje tę sytuację na bieżąco. Prowadzone są działania z użyciem drona – 
zarówno na terenie miasta Żyrardowa, jak i autostrady A2. W okresie sprzyjających 
warunków atmosferycznych planowane są także patrole zmotoryzowane z użyciem 
policyjnych motocykli. Komendant podkreślił, że każda informacja o takich wykroczeniach 
jest sprawdzana, a policjanci są kierowani na miejsce, dodając, że działania te są skuteczne. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska zaproponowała, aby 
Rada Powiatu wsparła działania Komendy Powiatowej Policji w Żyrardowie w zakresie 
pozyskiwania nowych funkcjonariuszy. Zasugerowała przygotowanie stanowiska lub petycji, 
która mogłaby zostać skierowana do Komendanta Wojewódzkiego oraz Komendanta 
Głównego Policji. Inicjatywa ta miałaby na celu zwrócenie uwagi na trudną sytuację kadrową 
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jednostki i konieczność poprawy warunków służby w Żyrardowie. Przewodnicząca 
zaproponowała, aby temat ten został podjęty na najbliższym posiedzeniu komisji, a gotowe 
stanowisko przyjęte na kolejnej sesji Rady Powiatu. 
 
Komendant Komendy Powiatowej Policji mł. insp. Marek Jabłoński  w uzupełnieniu 
poinformował, że od września w Puszczy Mariańskiej zostanie utworzona klasa mundurowa 
o profilu policyjnym. Zajęcia będą prowadzone przy udziale policjantów, również na terenie 
Komendy Powiatowej Policji. W ramach nauki przewidziano umundurowanie, wyjazdy oraz 
inne korzyści, podobnie jak w klasach wojskowych. Komendant zwrócił też uwagę na zmiany 
w przepisach – absolwenci klas mundurowych o profilu policyjnym nie będą musieli zdawać 
egzaminów sprawnościowych i wstępnych przy rekrutacji do policji. Wystarczą badania 
lekarskie i psychologiczne, ponieważ wcześniejsze etapy naboru będą realizowane w trakcie 
nauki i potwierdzone na świadectwie.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska zaznaczyła jednak, że 
mimo tych pozytywnych działań, problemem nadal pozostają znaczne dysproporcje 
finansowe między służbą w Żyrardowie a w Warszawie. 
 
Komendant Komendy Powiatowej Policji mł. insp. Marek Jabłoński  odnosząc się do 
poruszonej kwestii, zwrócił uwagę na wpływ bliskości jednostki wojskowej w Bielicach. 
Podkreślił, że jej rozbudowa przyczynia się do tego, iż wielu potencjalnych kandydatów 
rezygnuje z ubiegania się o pracę w policji na rzecz służby wojskowej. Wskazał, że jest to 
jeden z powodów niskiego zainteresowania pracą w policji. 
 
Radny Klaudiusz Stusiński poruszył kwestię problemu wakatów w Komendzie Powiatowej 
Policji, zaznaczając, że liczba wolnych stanowisk w policji w Żyrardowie rośnie z roku na rok. 
Wskazał na niższe uposażenie w tym powiecie w porównaniu do sąsiednich, co może 
stanowić jedną z przyczyn, a także zaznaczył, że Powiat Żyrardowski nie jest uważany za 
atrakcyjny w kontekście pracy policyjnej w terenie. Radny zapytał, co może zrobić Powiat 
Żyrardowski, aby zmniejszyć liczbę wakatów w policji. Zasugerował, że w kontekście 
inwestycji związanych z Centralnym Portem Komunikacyjnym, takich jak lepsze drogi, 
szpitale, szkoły i infrastruktura, można by podjąć działania w celu poprawy warunków pracy 
w policji, w tym zwiększenia nakładów na funkcjonowanie jednostek i garnizonów  
w regionie. Zapytał, czy Powiat może podjąć inicjatywę, np. petycję, w tej sprawie. 
 
Komendant Komendy Powiatowej Policji mł. insp. Marek Jabłoński oznajmił, że na ten 
temat wielokrotnie rozmawiał już zarówno z Panią Starostą, jak i z Panem Starostą. Obecnie 
możliwe jest skierowanie petycji lub wniosku do Komendanta Wojewódzkiego, jednak na ten 
moment skupiłby się przede wszystkim na działaniach promocyjnych i uświadamiających, 
mających na celu popularyzację zawodu policjanta. Celem tych działań jest uzupełnienie 
wakatów osobami pochodzącymi z naszego terenu lub z terenów sąsiednich. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska zaznaczyła, że będą 
kontynuowane działania promujące zawód policjanta, aby przyciągnąć kandydatów do pracy 
w powiecie.  Zaproponowała, aby na najbliższej komisji transportu i bezpieczeństwa 
porozmawiać o możliwościach rozwiązania tego problemu i zmniejszenia dysproporcji 
płacowych, które nie zależą od komendanta powiatowego. 
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Radny Klaudiusz Stusiński zwrócił uwagę, że promocja jest w stanie jedynie wypełnić część 
wakatów (od 5 do 10 stanowisk). Zauważył, że 45 wakatów na 150 stanowisk to poważny 
problem, który wymaga bardziej fundamentalnych zmian, aby poprawić sytuację w Powiecie 
Żyrardowskim. 
 
Radny Krzysztof Dziwisz zaproponował dwie sugestie dotyczące poprawy sytuacji wakatów 
w Powiecie Żyrardowskim. Pierwsza propozycja to przyłączenie powiatu do garnizonu 
stołecznego, co automatycznie zapewniłoby dodatki stołeczne dla funkcjonariuszy. Druga 
propozycja dotyczy wprowadzenia dodatku, który choćby częściowo rekompensowałby 
policjantom dojazd do Warszawy oraz droższe życie w stolicy, co byłoby atrakcyjne dla 
potencjalnych kandydatów do pracy w policji w powiecie. 
 
PUNKT 6.  
Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Powiatu Żyrardowskiego z Organizacjami 
Pozarządowymi w roku 2024. 
 
Dyrektor Wydziału Organizacyjnego Maciej Ragan przedstawił sprawozdanie z realizacji 
Programu Współpracy Powiatu Żyrardowskiego z Organizacjami Pozarządowymi w roku 2024 
zgodnie z zał. nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
Starosta Andrzej Wilk wyraził podziękowania wobec Rady Powiatu za decyzję zwiększenia 
kwoty dofinansowania do organizacji pozarządowych na rok bieżący, co spotkało się z dużym 
zainteresowaniem, o czym świadczy 48 wniosków, które wpłynęły. Podkreślił, że komisja 
miała dużo pracy przy sprawiedliwym podziale środków. Dodał, że organizacje pozarządowe 
dziękują za wsparcie i możliwość skorzystania z dotacji. Na koniec publicznie podziękował 
pracownikowi zajmującemu się organizacjami pozarządowymi, za trud i profesjonalizm  
w obsłudze wniosków, zaznaczając, że w przyszłym roku może ich być nawet więcej. 
 
PUNKT 7. 
Sprawozdania z działalności komisji stałych Rady Powiatu Żyrardowskiego za 2024 rok. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska przypomniała, że zgodnie 
ze statutem Powiatu Żyrardowskiego, Komisje Stałe Rady mają obowiązek przedstawienia 
Radzie sprawozdań z działalności za miniony rok. Wskazała, że wszystkie komisje dostarczyły 
takie sprawozdania, które zostały dołączone do materiałów na dzisiejszą sesję. Zapytała, czy 
radni mają uwagi do przedstawionych sprawozdań z pracy Stałych Komisji Rady Powiatu  
w 2024 roku. 
 
Radni nie zgłosili uwag oraz chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. sprawozdań. 
 
PUNKT 8. 
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie powierzenia Gminie Miasta 
Radomia realizacji zadania publicznego z obszaru pomocy społecznej. 
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Specjalista pracy socjalnej w Punkcie Specjalistycznego Poradnictwa Rodzinnego Justyna 
Perłowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miasta Radomia 
realizacji zadania publicznego z obszaru pomocy społecznej zgodnie z zał. nr 5 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej Jacek Czubak 
powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miasta Radomia realizacji zadania 
publicznego z obszaru pomocy społecznej. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 17 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof 
Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Bożena Moskal, Jerzy 
Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, 
Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 
1 „brak głosu” (Dariusz Mitrowski), 1 „nieobecni” (Krzysztof Rdest) podjęła Uchwałę Nr 
XI/84/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie powierzenia Gminie Miasta Radomia 
realizacji zadania publicznego z obszaru pomocy społecznej, która stanowi zał. nr 6 do 
protokołu. 
 
PUNKT 9.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie dopuszczenia możliwości 
składania wniosku o przyjęcie do publicznej szkoły ponadpodstawowej do więcej niż trzech 
wybranych publicznych szkół. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie dopuszczenia możliwości składania wniosku o przyjęcie do publicznej 
szkoły ponadpodstawowej do więcej niż trzech wybranych publicznych szkół zgodnie z zał. nr 
7 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty i Kultury Beata Rusinowska powiedziała, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radny Zbigniew Rokicki zadał pytanie dotyczące wpływu zwielokrotnionej możliwości 
składania wniosków na system szkół, pytając, czy nie spowoduje to na przykład wakatów  
w niektórych szkołach lub sytuacji, gdzie będzie mniej uczniów niż szkoła ma możliwość 
przyjęcia. 
 
Starosta Andrzej Wilk odpowiedział na pytanie radnego Zbigniewa Rokickiego, wyjaśniając, 
że obecnie nie ma twardej umowy między powiatami, gminami a miastem stołecznym 
Warszawą, a współpraca ma charakter umowy grzecznościowej. System VULCAN, który jest 
stosowany w Warszawie, umożliwia wgląd w oferty edukacyjne z innych powiatów, ale 
warunkiem jest, by uczniowie mogli składać wnioski do większej liczby szkół niż 
dotychczasowa limitowana liczba trzech.  
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Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska zaznaczyła, że dzięki tej 
współpracy łatwiej będzie planować liczbę uczniów w szkołach, ale nie można dawać 
gwarancji co do braku wakatów. Jednocześnie podkreśliła, że nowy system daje większą 
wiedzę na temat liczby szkół, do których uczniowie składają podania. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie dopuszczenia możliwości składania wniosku o przyjęcie do 
publicznej szkoły ponadpodstawowej do więcej niż trzech wybranych publicznych szkół. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 16 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Robert 
Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, 
Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz 
Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 1 „brak 
głosu” (Krzysztof Dziwisz), 2 „nieobecni” (Bożena Moskal, Krzysztof Rdest) podjęła Uchwałę 
Nr XI/85/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie dopuszczenia możliwości składania 
wniosku o przyjęcie do publicznej szkoły ponadpodstawowej do więcej niż trzech wybranych 
publicznych szkół, która stanowi zał. nr 8 do protokołu. 
 
PUNKT 10.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 
konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu Żyrardowskiego. 
 
Dyrektor Wydziału Organizacyjnego Maciej Ragan przedstawił projekt uchwały w sprawie 
zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami Powiatu 
Żyrardowskiego zgodnie z zał. nr 9 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Współpracy, Promocji, Zdrowia i Polityki Społecznej Jacek Czubak 
powiedział, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  
z mieszkańcami Powiatu Żyrardowskiego. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 17 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Jacek Czubak, Krzysztof 
Dziwisz, Robert Janiszewski, Stanisław Kaniszewski, Andrzej Koźbiał, Dariusz Mitrowski, Jerzy 
Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, 
Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 
2 „nieobecni” (Bożena Moskal, Krzysztof Rdest) podjęła Uchwałę Nr XI/86/25 Rady Powiatu 
Żyrardowskiego w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  
z mieszkańcami Powiatu Żyrardowskiego, która stanowi zał. nr 10 do protokołu. 
 
PUNKT 11.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości. 
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Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Katarzyna Operacz przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości zgodnie z  zał. nr 11 do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 13 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Robert Janiszewski, 
Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata 
Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 
Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 3 „wstrzymuję się” (Krzysztof Dziwisz, Andrzej Koźbiał, 
Klaudiusz Stusiński), 3 „nieobecni” (Jacek Czubak, Bożena Moskal, Krzysztof Rdest) podjęła 
Uchwałę Nr XI/87/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie wyrażenia zgody na 
obciążenie nieruchomości, która stanowi zał. nr 12 do protokołu. 
 
PUNKT 12.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającej Budżet Powiatu 
Żyrardowskiego na rok 2025. 
 
Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały zmieniającej Budżet Powiatu 
Żyrardowskiego na rok 2025 wraz z autopoprawką zgodnie z zał. nr 13 do niniejszego 
protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały z autopoprawką. 
 
Radny Krzysztof Dziwisz skierował pytania do Skarbnik Powiatu. W pierwszej kolejności 
zwrócił uwagę na fakt, że w projekcie budżetu pojawia się wiele zapisów dotyczących 
dochodów z dotacji, które opierają się jedynie na złożonych wnioskach, bez informacji  
o faktycznie przyznanym dofinansowaniu. Zapytał, czy w dokumentach znajduje się zapis 
mówiący o konieczności dokonania korekty budżetu w przypadku nieotrzymania danej 
dotacji, ponieważ sam takiego zapisu nie odnalazł. Radny chciał również wiedzieć, czy takie 
zapisy były stosowane także w poprzednich latach, w tym w poprzedniej kadencji, czy jest to 
nowe podejście do planowania dochodów. Wskazał, że wcześniej do budżetu wpisywano 
środki dopiero po otrzymaniu decyzji o przyznaniu dotacji, a obecnie zauważył pojawienie się 
kategorii „dotacja do planu dochodów”, co – jak zaznaczył – potrafi zinterpretować, ale 
interesuje go, kiedy zaczęto ją stosować. Następnie radny odniósł się do konkretnego 
zadania inwestycyjnego w dziale 600 – transport i łączność, punkt 3 – dotyczącego drogi 
Raducz–Jeruzal. Zapytał o sposób finansowania tej inwestycji, a konkretnie, czy pozyskano na 
nią dotację, czy koszty pokrywa wyłącznie powiat. Poprosił o orientacyjny, procentowy 
podział środków między powiat, gminę i ewentualne inne źródła. 
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Skarbnik Bożena Kot wyjaśniła, że finansowanie tego przedsięwzięcia składa się z trzech 
źródeł: kwoty 220 000 zł pochodzącej z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych, prawie  
175 000 zł przekazanych w ramach pomocy finansowej przez Gminę Puszcza Mariańska oraz 
50 000 zł wkładu własnego Powiatu. 
 
Radny Krzysztof Dziwisz nawiązał do zapisów budżetowych w dziale 600 – transport  
i łączność, punkt 4, wskazując na zaplanowane zadanie dotyczące budowy ścieżki pieszo-
rowerowej, która miałaby być finansowana ze środków Centralnego Portu Komunikacyjnego. 
Wyraził uznanie dla tego przedsięwzięcia, uznając je za bardzo wartościowe. Zapytał jednak, 
kiedy planowana jest jego realizacja – czy prace mają rozpocząć się jeszcze w bieżącym roku, 
czy może na razie ograniczą się do przygotowania dokumentacji projektowej. Następnie 
odniósł się do zapisów w dziale 801 – oświata, gdzie przewidziano kwotę 3 160 000 zł na 
poprawę dostępności szkół. Radny poprosił o szersze informacje na temat tego zadania,  
w szczególności – jakie działania i potrzeby mają zostać pokryte z przyznanych środków.  
W dalszej części wypowiedzi zadał pytania dotyczące działu 851 – ochrona zdrowia. 
Zauważył, że w budżecie ujęto zadanie polegające na doposażeniu i modernizacji nowego 
POZ. Zapytał, czy ten POZ już funkcjonuje, czy dopiero jest tworzony, oraz od kiedy można się 
spodziewać jego uruchomienia, skoro pojawia się już kwestia doposażenia. Na koniec 
poruszył temat z działu 921 – kultura i ochrona dziedzictwa narodowego. Zwrócił uwagę na 
zapis o kwocie 4 900 000 zł przeznaczonej na rozwój dziedzictwa kulturowego, w tym 
rewitalizację budynków poprzemysłowych. Zapytał, czy te środki dotyczą obiektu Stelli, czy 
również budynku starostwa. Dopytywał również, czy całość tej kwoty dotyczy budowy 
pomostu, który został wspomniany w opisie zadania. 
 
Starosta Andrzej Wilk odniósł się do poruszanych pytań, zapowiadając, że jego wypowiedź 
zostanie uzupełniona przez Wicestarostę. Na wstępie wyjaśnił, że choć teoretycznie środki 
finansowe powinno się ujmować w budżecie dopiero po otrzymaniu promesy, to jednak  
w przypadku środków z CPK sytuacja jest nieco inna – rozmowy z przedstawicielami CPK 
mają już charakter oficjalny i trwają od dłuższego czasu. Wyjaśnił, że w przeciwieństwie do 
poprzednich kadencji, obecnie firma CPK przyznała konkretne kwoty: po 6 mln zł dla trzech 
powiatów – żyrardowskiego, sochaczewskiego i grodziskiego – oraz po 7 mln zł dla trzech 
gmin – Wiskitki, Teresin i Baranów. Konkurs ma charakter uproszczony – wystarczy złożyć 
zapotrzebowanie zgodne z wytycznymi CPK. Powiat otrzymał już ustną informację  
o przyznaniu środków i wnioski są w trakcie uzupełniania. Starosta poinformował również, że 
dodatkowa pula środków, w wysokości ok. 4,9 mln zł, została przeznaczona na szpitale.  
W związku z koniecznością wydatkowania 6 mln zł jeszcze w 2025 roku (z rozliczeniem do 
czerwca 2026 r.), zdecydowano się na szybkie wprowadzenie zadania do budżetu. Po 
konsultacjach w Zarządzie Powiatu i z CPK, środki te zostały podzielone na trzy części: 
1. Wyposażenie przychodni i POZ przy szpitalu – ponad 2,3 mln zł zostanie przeznaczone na 

wyposażenie nowo wyremontowanej przychodni w niezbędny sprzęt i umeblowanie. 
Podkreślił, że szybkie uruchomienie postępowań przetargowych jest konieczne, aby 
inwestycja została zrealizowana w 2025 r. 

2. Budowa ścieżki rowerowej na trasie Leśna – „Afrodyta” – projekt ten został 
zaakceptowany przez CPK w związku z przewidywanym zwiększonym natężeniem ruchu 
na drodze Żyrardów–Radziejowice oraz możliwością wykorzystania bocznicy kolejowej  
w Korytowie. Inwestycja przebiegać będzie przez teren leśny, na który uzyskano zgodę 
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Lasów Państwowych oraz Gminy Radziejowice. Celem jest jak najszybsze zakończenie 
dokumentacji projektowej i przystąpienie do realizacji zadania w bieżącym roku. 

3. Dofinansowanie realizowanych już inwestycji drogowych – środki mają posłużyć wsparciu 
inwestycji drogowych już wykonanych lub będących w realizacji. 

W dalszej części wypowiedzi Starosta odniósł się do planowanych działań w zakresie 
infrastruktury edukacyjnej. Przypomniał, że powiat złożył wnioski dotyczące zakupu wind  
i doposażenia szkół pod kątem potrzeb osób z niepełnosprawnościami. Inwestycje obejmą 
placówki w Wiskitkach, Puszczy Mariańskiej, Żyrardowie (ZS nr 1) oraz Mszczonowie. 
Podpisanie umowy planowane jest na 5 maja, co – wraz z posiadaniem pisemnego 
potwierdzenia przyznania środków – uzasadnia wcześniejsze wprowadzenie środków do 
budżetu, aby jak najszybciej rozpocząć postępowania przetargowe. Wskazał, że najlepszym 
terminem na realizację inwestycji będą wakacje. Następnie Starosta odniósł się do wniosku 
dotyczącego rewitalizacji budynku Stelli, której część (tzw. wieża) została nabyta przez 
powiat. Realizacja inwestycji powinna zakończyć się w tym roku, a podpisanie umowy 
planowane jest również na 5 maja. Choć promesa została przyznana już 6 grudnia, to powiat 
czekał na rozstrzygnięcia w dwóch dodatkowych projektach, aby kompleksowo wprowadzić 
zmiany do budżetu. Zaznaczył, że dzień po sesji planowany jest akt notarialny, po którym 
powiat stanie się formalnym właścicielem nieruchomości. Po tym spodziewana jest pełna 
informacja od Urzędu Marszałkowskiego dotycząca pozostałych projektów. Na zakończenie 
Starosta przekazał, że również szpital powiatowy złożył wniosek na ponad 4,9 mln zł  
z priorytetu CPK.  
 
Wicestarosta Ewa Springer-Kakiet poinformowała, że decyzja o przyznaniu środków oraz 
krótkich terminach składania wniosków zapadła po stronie CPK. Oficjalna informacja  
o kwotach wpłynęła do powiatu niespełna dwa tygodnie wcześniej, przez co czasu na 
przygotowanie wniosków było niewiele. Wnioski złożone zostały zarówno przez Starostwo, 
jak i szpital – w przypadku szpitala termin był nieco dłuższy, ale wszystkie dokumenty 
złożono na czas. Podkreśliła, że kwoty przyznane przez CPK wyniosły 6 mln zł dla starostwa  
i niespełna 5 mln zł dla szpitala. Celem finansowania miało być realizowanie zadań  
w kontekście przewidywanego wzrostu populacji na obszarze budowy CPK oraz 
zwiększonego zapotrzebowania na usługi medyczne – zarówno dla pracowników budowy, jak 
i mieszkańców, którzy będą się sukcesywnie osiedlać w regionie. Wicestarosta wyjaśniła, że 
wnioski nie zostały odrzucone – wręcz przeciwnie, ich przyjęcie stanowi promesę wypłaty 
środków. CPK zwrócił się jedynie z prośbą o uszczegółowienie uzasadnień podejmowanych 
inwestycji, co ma potwierdzić zgodność projektów z założeniami programu. Wskazała, że 
powiat nie zamierza realizować jedynie doraźnych działań, lecz inwestycje długoterminowe. 
Wspólnie z zarządem szpitala, zarząd podjął decyzję o zgłoszeniu czterech kluczowych zadań: 
1. Modernizacja rozdzielni energetycznych pod budynkami A i B oraz budowa nowej sieci 

teleinformatycznej, by zapewnić dwustronne zabezpieczenie energetyczne oraz 
możliwość 72-godzinnego zasilania awaryjnego. 

2. Wykonanie studni głębinowej jako alternatywnego źródła wody, co jest wymagane 
przepisami prawa i kluczowe dla bezpieczeństwa funkcjonowania szpitala. 

3. Montaż wind – zadanie szczególnie istotne w budynku B, gdzie ich brak jest najbardziej 
odczuwalny. 

4. Doposażenie oddziału chirurgii ogólnej w sprzęt niezbędny do przeprowadzania operacji, 
w tym m.in. ramię C i wyposażenie laparoskopowe – wybrane w porozumieniu  
z ordynatorem oddziału. 
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Dodała, że do 9 maja powiat ma czas na uzupełnienie szczegółowych uzasadnień dla zadań 
zgłoszonych przez szpital. Znaczna część tych wyjaśnień została już opracowana. Podkreśliła, 
że energetyka i dostęp do wody to podstawowe elementy bezpieczeństwa szpitala,  
a dotychczasowe rozdzielnie energetyczne są przestarzałe i nie zapewniają stabilnych 
warunków dla nowoczesnych urządzeń medycznych. Wskazała również na obowiązujące 
wytyczne sanepidu, według których brak alternatywnego źródła wody może skutkować 
zamknięciem placówki. Wicestarosta zaznaczyła także, że w świetle aktualnej sytuacji 
geopolitycznej oraz działań państwa w zakresie wzmacniania bezpieczeństwa infrastruktury 
krytycznej, szpital powinien być nie tylko estetyczny, ale przede wszystkim sprawny 
technicznie i odporny na sytuacje kryzysowe. Odwołała się również do historii szpitala, który 
pełnił istotną funkcję nawet w czasie II wojny światowej, co powinno stanowić argument za 
zapewnieniem mu odpowiedniego zabezpieczenia na przyszłość. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały zmieniającej Budżet Powiatu Żyrardowskiego na rok 2025 wraz  
z autopoprawką. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 11 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Robert Janiszewski, Jerzy 
Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Beata 
Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 3 „wstrzymuję się” 
(Krzysztof Dziwisz, Andrzej Koźbiał, Klaudiusz Stusiński), 5 „nieobecni” (Jacek Czubak, 
Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Krzysztof Rdest) podjęła Uchwałę 
Nr XI/88/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego zmieniającą Budżet Powiatu Żyrardowskiego na 
rok 2025 wraz z autopoprawką, która stanowi zał. nr 14 do protokołu. 
 
PUNKT 13.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Żyrardowskiego. 
 
Skarbnik Bożena Kot przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Żyrardowskiego zgodnie z zał. nr 15 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego Robert Janiszewski powiedział, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Żyrardowskiego. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 11 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Robert Janiszewski, Jerzy 
Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa Springer-Kakiet, Michał Staniak, Beata 
Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 3 „wstrzymuję się” 
(Krzysztof Dziwisz, Andrzej Koźbiał, Klaudiusz Stusiński), 5 „nieobecni” (Jacek Czubak, 
Stanisław Kaniszewski, Dariusz Mitrowski, Bożena Moskal, Krzysztof Rdest) podjęła Uchwałę 
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Nr XI/89/25 Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Żyrardowskiego, która stanowi zał. nr 16 do protokołu. 
 
PUNKT 14.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na 
Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Żyrardowie. 
 
Radca Prawny Jarosław Hernik przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
na Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg w Żyrardowie zgodnie z zał. nr 17 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Zbigniew Rokicki powiedział, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg  
w Żyrardowie. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 14 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert 
Janiszewski, Andrzej Koźbiał, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa 
Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 
Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 5 „nieobecni” (Jacek Czubak, Stanisław Kaniszewski, Dariusz 
Mitrowski, Bożena Moskal, Krzysztof Rdest) podjęła Uchwałę Nr XI/90/25 Rady Powiatu 
Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia skargi na Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg  
w Żyrardowie, która stanowi zał. nr 18 do protokołu. 
 
PUNKT 15.  
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi 
na Starostę Powiatu Żyrardowskiego. 
 
Radca Prawny Jarosław Hernik przedstawił projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 
ponownej skargi na Starostę Powiatu Żyrardowskiego zgodnie z zał. nr 19 do protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Zbigniew Rokicki powiedział, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Radni nie zgłosili chęci podjęcia dyskusji w sprawie ww. uchwały. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska poddała pod głosowanie 
projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Starostę Powiatu 
Żyrardowskiego. 
 
Rada Powiatu Żyrardowskiego 14 głosami „za” (Zdzisław Banasiak, Krzysztof Dziwisz, Robert 
Janiszewski, Andrzej Koźbiał, Jerzy Naziębło, Zbigniew Rokicki, Beata Rusinowska, Ewa 
Springer-Kakiet, Michał Staniak, Klaudiusz Stusiński, Beata Sznajder, Wojciech Szustakiewicz, 
Andrzej Wilk, Błażej Zawadzki), 5 „nieobecni” (Jacek Czubak, Stanisław Kaniszewski, Dariusz 
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Mitrowski, Bożena Moskal, Krzysztof Rdest) podjęła Uchwałę Nr XI/91/25 Rady Powiatu 
Żyrardowskiego w sprawie rozpatrzenia ponownej skargi na Starostę Powiatu 
Żyrardowskiego, która stanowi zał. nr 20 do protokołu. 
 
PUNKT 16.  
Informacja o pracy Zarządu. 
 
Informacja o pracy Zarządu została przyjęta bez uwag i stanowi zał. nr 21 do protokołu. 
 
PUNKT 17.  
Sprawy różne. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Szustakiewicz wyraził zadowolenie z uchwalonych 
podczas sesji zmian budżetowych, zaznaczając, że cieszy go zarówno skala przeznaczanych 
środków – milionowych kwot na zakupy i inwestycje – jak również drobne kwoty, które mają 
duże znaczenie merytoryczne. Zwrócił uwagę na kwotę 2000 złotych, która – mimo że 
niewielka – znalazła się w budżecie i została zatwierdzona, co świadczy jego zdaniem o tym, 
że Zarząd Powiatu wsłuchuje się w głosy radnych i reaguje na postulaty zgłaszane podczas 
sesji. Radny przypomniał, że na poprzedniej sesji poruszał temat bezpieczeństwa i potrzeby 
wsparcia dla ochotniczych straży pożarnych, szczególnie w aspekcie pracy z młodzieżą. 
Wyraził satysfakcję, że jego głos nie pozostał bez echa i został uwzględniony w planowanych 
działaniach. Podkreślił znaczenie działalności strażaków ochotników, którzy często wykonują 
zadania zbliżone do policyjnych, co ma szczególne znaczenie w kontekście braków 
kadrowych w policji. Podziękował Staroście oraz Zarządowi Powiatu za uwzględnienie także 
małych kwot, które – choć z pozoru nieznaczące – mogą mieć duży wpływ na wychowanie  
i przygotowanie przyszłych strażaków. Wskazał również na działania Zarządu wspierające te 
jednostki i stowarzyszenia, które nie potrafią samodzielnie przygotować wniosków  
o dofinansowanie, a także na dofinansowanie rozgrywek sportowych, które dzięki 
interwencji Zarządu uzyskały wsparcie finansowe. Na zakończenie ponownie podziękował 
Zarządowi za te działania. 
 
Radny Andrzej Koźbiał odniósł się do wcześniejszych wypowiedzi, w tym także do głosu 
radnego Wojciecha Szustakiewicza, który wyraził radość z dużych wydatków inwestycyjnych. 
Radny Koźbiał również zaznaczył, że każda złotówka wydana na rzecz mieszkańców cieszy, 
jednak zwrócił uwagę na niepokojący sposób pozyskiwania środków, a konkretnie na 
narastający deficyt budżetowy. Podkreślił, że aktualny deficyt wynosi 20,7 mln złotych, co 
uważa za niepokojące i wskazuje na tendencję wzrostową. Przypomniał, że  
w kwietniu 2024 roku deficyt wynosił około 3,5 mln złotych. Odnosząc się do wcześniejszych 
lat, gdy sam był Członkiem Zarządu, zaznaczył, że wówczas deficyt był stopniowo 
zmniejszany, a jednocześnie Powiat skutecznie pozyskiwał znaczne środki zewnętrzne  
z różnych funduszy, które przeznaczano na rozwój w różnych obszarach. Radny wyraził 
obawę, że jeśli obecna tendencja się utrzyma, to w ciągu kilku lat deficyt może osiągnąć 
bardzo wysoki poziom, co będzie stanowiło poważne zagrożenie dla stabilności finansowej 
Powiatu.  
 
Starosta Andrzej Wilk odniósł się do wypowiedzi radnego Andrzeja Koźbiała, podkreślając, 
że poruszony temat deficytu budżetowego jest zasadny i był wielokrotnie omawiany. 
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Wyjaśnił, że głównym powodem wzrostu deficytu było podjęcie decyzji o zakupie 
nieruchomości Stella, sfinansowanej ze środków kredytowych, a nie własnych. Starosta 
zaznaczył, że choć zakup ten jest dużym wyzwaniem, nie uważa go za błąd. W jego ocenie 
była to decyzja odważna i trafna, zwłaszcza w kontekście rosnących cen nieruchomości oraz 
spodziewanego wpływu inwestycji związanych z Centralnym Portem Komunikacyjnym na 
rynek nieruchomości w Żyrardowie i całym powiecie. Podkreślił, że był to prawdopodobnie 
ostatni moment na zabezpieczenie tak atrakcyjnej nieruchomości, położonej w centrum 
miasta, w bezpośrednim sąsiedztwie Starostwa. Przyznał, że modernizacja zakupionego 
obiektu będzie dużym wyzwaniem, jednak przypomniał, że decyzja o jego zakupie była 
uzależniona od możliwości pozyskania odpowiednich dofinansowań. Poinformował, że na 
chwilę obecną powiat posiada już 15 milionów złotych środków zewnętrznych, które będą 
przeznaczone nie tylko na remont Stelli, ale również na modernizację całego budynku 
urzędu, co jest oczekiwane zarówno przez pracowników, jak i mieszkańców. Starosta 
zaznaczył, że choć trudno porównywać różne kadencje, obecne działania mają na celu 
utrzymanie deficytu na bezpiecznym poziomie. Dodał, że ogólna wartość budżetu powiatu 
oraz aktualne wskaźniki finansowe pozostają wciąż na stabilnym poziomie. Podkreślił, że 
powiat planuje dalsze aplikowanie o środki z programów krajowych i unijnych, z pełną 
świadomością konieczności zabezpieczania wkładów własnych – także w postaci VAT-u czy 
15% udziału. Kończąc, Starosta jeszcze raz zapewnił, że decyzja o zakupie Stelli była słuszna  
i odważna, a jej pozytywne skutki, w jego ocenie, będą widoczne już  
w przyszłym roku. 
 
Skarbnik Bożena Kot uzupełniła wcześniejsze wypowiedzi, odnosząc się do kwestii deficytu 
budżetowego. Zaznaczyła, że choć rzeczywiście deficyt przekracza 20 milionów złotych, to 
należy pamiętać, że jego pokrycie będzie możliwe między innymi ze środków, które znajdują 
się obecnie na lokacie. Wskazała, że fakt ten został uwzględniony w uchwale budżetowej. 
Dodała również, że oprócz tego wykorzystane zostaną wolne środki. Skarbnik przypomniała, 
że na obecnym posiedzeniu zwiększono deficyt o kwotę 500 tysięcy złotych, jednak środki na 
jego pokrycie również są zabezpieczone – pochodzą z niewykorzystanych środków z lat 
ubiegłych, które znajdują się na rachunku starostwa. Odnosząc się do drugiej kwestii, 
podkreśliła, że również w ubiegłym roku w budżecie uchwalonym przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową zaplanowany był deficyt, a mimo to ostatecznie wypracowano nadwyżkę 
budżetową. Zwróciła uwagę, że sprawozdanie finansowe za ubiegły rok oraz sprawozdanie  
z wykonania budżetu, które niebawem będzie poddane analizie, potwierdzają ten fakt. Na 
zakończenie zaapelowała, aby o tym nie zapominać, wyrażając swoją prośbę jako Skarbnik 
Powiatu. 
 
Radny Krzysztof Dziwisz zabrał głos, odnosząc się do kwestii szpitala. Zauważył, że kluczową 
inwestycją, na którą wszyscy czekają, jest modernizacja bloku operacyjnego, który stanowi 
strategiczne miejsce do przeprowadzania zabiegów. Docenił również remonty związane  
z elektryką i innymi podstawowymi potrzebami szpitala, zaznaczając, że choć te zmiany nie 
są widoczne dla oka, są one niezbędne do prawidłowego funkcjonowania placówki. Jednakże 
radny wyraził również pewne zaniepokojenie wobec polityki kadrowej szpitala, zwłaszcza  
w kontekście zatrudnienia trzech prezesów. Przypomniał, że za czasów Pana Starosty 
Szustakiewicza każdą złotówkę traktowano z wielką uwagą, a nawet 200 złotych było 
ważnym wydatkiem. W związku z tym Radny wyraził wątpliwość co do tego, skąd szpital 
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wziął środki na zatrudnienie aż trzech prezesów, pytając, co się zmieniło, że takie posunięcie 
stało się konieczne. 
 
Starosta Andrzej Wilk omówił aktualny stan szpitala, który zatrudnia ponad 500 osób. 
Wspomniał o poważnych analizach dotyczących jego funkcjonowania oraz o ambitnych 
planach, jakie Zarząd ma na najbliższe lata. Zdecydowano, że Zarząd szpitala będzie składał 
się z trzech osób, ponieważ jedna osoba nie jest w stanie sprostać wymaganiom i dużemu 
natłokowi zadań. Omówił również kluczowe projekty, takie jak wejście szpitala do sieci 
szpitali onkologicznych i klinicznych, co umożliwiło pozyskanie 17,5 miliona złotych na 
rozwój. Podkreślił, że projekt ma na celu nie tylko podniesienie rangi szpitala, ale także 
umożliwienie szybszych badań, co może mieć kluczowe znaczenie w ratowaniu życia 
pacjentów. Dodał, że szpital jest w trakcie ważnych inwestycji, w tym remontu zabytkowej 
części budynku, który jest niezbędny do realizacji tych działań. Oczekuje również 
reorganizacji całej przychodni oraz Izby Przyjęć. Starosta podkreślił, że kadra szpitala musi 
być wyrozumiała w obliczu trudności związanych z remontami, ale dodał, że szpital 
zabezpieczył środki na wynagrodzenia członków Zarządu i jest w trakcie pozyskiwania 
kolejnych grantów. Zwrócił uwagę na konieczność przyciągania specjalistów do szpitala, 
szczególnie w trudnych dziedzinach, takich jak radiologia czy chirurgia. 
 
Wicestarosta Ewa Springer-Kakiet omówiła ważne kwestie związane z rozwojem szpitala  
i pozyskiwaniem funduszy na rozwój placówki medycznej. Zwróciła uwagę na kluczową rolę 
wykwalifikowanej kadry, która jest niezbędna do realizacji projektów badawczych  
i szpitalnych. Wskazała, że pozyskiwanie środków finansowych na rozwój infrastruktury 
medycznej, takich jak Centrum Wsparcia Badań Klinicznych, jest powiązane z koniecznością 
posiadania odpowiednich specjalistów, którzy będą w stanie obsługiwać nowoczesne 
urządzenia i przeprowadzać badania na najwyższym poziomie. Wicestarosta podkreśliła, że 
rozwój szpitala to nie tylko kwestia zakupów nowoczesnych urządzeń, ale także inwestycji  
w ludzi, którzy będą w stanie z nich skorzystać. Zauważyła również, że szpital nie może 
pozostać w stagnacji i musi stawiać na rozwój, aby przyciągnąć młodych lekarzy i stażystów, 
którzy będą mieli szansę na rozwój kariery medycznej w tym środowisku. Wspomniała 
również o strategicznych decyzjach dotyczących rozwoju placówki, wskazując, że obecnie 
szpital zmierza ku rozwojowi i pozyskiwaniu funduszy na inwestycje, co w przyszłości 
przyniesie korzyści. 
 
Radny Krzysztof Dziwisz zwrócił uwagę, że temat wyburzenia budynku po dawnej pralni, 
poruszony przez Panią Starostę, jest bardzo istotny. Podkreślił, że temat wyburzenia 
budynku od co najmniej dwóch lat pojawia się w rozmowach ze szpitalem. Dodał, że za 
czasów poprzedniego Zarządu Powiatu były dwie oferty dotyczące bezpłatnego wyburzenia 
tego obiektu. Radny zapowiedział, że po wyburzeniu będzie dążył do wyjaśnienia, jakie 
środki zostały przeznaczone na ten cel, zaznaczając, że powinny zostać podjęte działania, 
które zapewnią jak najniższe koszty wyburzenia dla szpitala. Radny przypomniał, że  
w budynku znajdują się materiały takie jak beton i metal, które mogą zostać sprzedane, co 
powinno pomóc w obniżeniu kosztów. Wyraził nadzieję, że proces wyburzenia nie będzie 
wiązał się z nieuzasadnionymi wydatkami i nie będzie skutkował nadmiernymi kosztami 
przekazanymi firmie wykonawczej, które mogłyby zaszkodzić szpitalowi. Radny zakończył 
swoją wypowiedź wyrażając nadzieję, że cała procedura przebiegnie w sposób korzystny dla 
szpitala i będzie jak najbardziej oszczędna. 
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Wicestarosta Ewa Springer-Kakiet uspokoiła radnego Krzysztofa Dziwisza, informując, że 
kwota za wyburzenie budynku wynosi 120 000,00 zł, wliczając uprzątnięcie gruzów, ich 
wywóz oraz wyczyszczenie terenu. Wicestarosta dodała, że próbowano sprzedać materiały 
znajdujące się w budynku, jednak ze względu na ich wiek i brak atestów, te urządzenia mają 
raczej wartość złomową, a nie użytkową. Mimo prób ściągnięcia specjalistycznej firmy 
zajmującej się ogrzewnictwem, okazało się, że proces ten nie jest prosty. Wicestarosta 
podkreśliła, że sprawdzono wszystkie możliwe opcje, jednak ostateczna ocena będzie 
możliwa dopiero po zakończeniu wyburzenia. Zaznaczyła również, że obecnie trwają 
procedury odwoławcze, a cała sprawa jest w toku. Wicestarosta wyraziła nadzieję, że w ciągu 
najbliższych dwóch tygodni zostanie podjęta pozytywna decyzja dotycząca budowy nowego 
budynku, oraz że wkrótce pojawią się odpowiednie fundusze na realizację tej inwestycji. 
Na zakończenie, Wicestarosta zaapelowała o trzymanie kciuków za powodzenie tych działań  
i kontynuowanie pracy nad tym projektem. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska przypomniała radnym  
o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych za rok 2024. Podkreśliła, że termin składania 
oświadczeń upływa 30 kwietnia bieżącego roku i zaapelowała, aby zostały one złożone  
w wyznaczonym terminie do biura Rady Powiatu. Przewodnicząca Rady podziękowała 
również radnym za ich pracę i za pierwszy rok działalności i funkcjonowania Rady Powiatu  
w tej kadencji. Wyraziła nadzieję, że dotychczasowa współpraca przyniesie owocne rezultaty 
w kolejnych latach. Na zakończenie, Przewodnicząca wyraziła wdzięczność wszystkim, którzy 
współpracują na rzecz Powiatu Żyrardowskiego. 
 
PUNKT 18.  
Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Żyrardowskiego Beata Rusinowska o godz. 1604 

zamknęła obrady XI Sesji Rady Powiatu Żyrardowskiego. 
 

Przewodnicząca 
Rady Powiatu Żyrardowskiego 

 
 

Beata Rusinowska 
 
 
 
 
Protokół sporządziła Wioletta Majewska w oparciu o zapis obrad. 
 


